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Nyomtatott és online sajtó 
 

Gulyás Gergely: Ukrajna gyorsított európai uniós felvételénél Brüsszel meg 

akarja kerülni az eddig alkalmazott gyakorlatot 
2025. április 7. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, Vasárnap.hu 

Ukrajna gyorsított európai uniós felvételénél Brüsszel meg akarja kerülni az eddig alkalmazott 

gyakorlatot - mondta a Miniszterelnökséget vezető miniszter hétfőn a Pest vármegyei 

Dunakeszin. Gulyás Gergely a Fidesz országjárásának dunakeszi állomásán arról beszélt: az 

Európai Unió eddig tiszteletben tartott olyan szabályokat, amelyek szerint a tagjelöltnek 

teljesítenie kell a csatlakozás feltételeit és minden tagállam hozzájárulását meg kell szereznie. 

"Ukrajna csatlakozása minden más uniós csatlakozásnál lényegesen közvetlenebb és nagyobb 

jelentőséggel bírna Magyarország esetében, ezért úgy gondoljuk, hogy fontos megkérdezni a 

választópolgárok véleményét" - mondta. Az igazán nagy probléma Ukrajna felvételével 

kapcsolatban, hogy alapvetően átalakítaná az EU működését, a kohéziós támogatások 

megszűnnének, a munkaerő vándorlása a többszörösére nőne, és mindazok a juttatások, 

amelyeket ma földalapú támogatásként a magyar vidék is megkap, megszűnnének vagy 

jelentős mértékben csökkennének - fűzte hozzá a miniszter. 

        
Ingyenes lesz a honosítás, az anyasági és életkezdési támogatás ügyintézése 

Felcsíkon  
2025. április 7. – szekelyhon.ro 

Az RMDSZ Csíki Területi Szervezete az Eurotrans Alapítvánnyal együttműködve kiszállást 

szervez Csíkrákos, Madéfalva és Csíkmadaras községekbe, ahol ingyenes lesz a honosítás, az 

anyasági és életkezdési támogatás ügyintézése. Csíkrákoson a polgármesteri hivatalban (232. 

szám); Madéfalván a polgármesteri hivatalban (106. szám); Csíkmadarason pedig a Többcélú 

Központban (38/A szám) adhatják le a különböző eljárásokhoz szükséges irataikat az 

érdeklődők. A dossziék összeállítása minden esetben díjmentes. A kiszálláson az alábbi 

ügyintézésekben nyújtanak segítséget: Honosítási kérelem benyújtása; Házasság, gyermek 

születése, haláleset vagy válás anyakönyveztetése; Tájékoztatás a személyazonosító igazolvány 

igényléséről; Tájékoztatás az anyasági és életkezdési támogatással kapcsolatos kérdésekben.  

 

Már az első években elúsznak a magyarul beszélő roma diákok esélyei – Friss 

kutatás világít rá a rendszer hibáira  
2025. április 7. – Krónika 

Egy friss, nagyszabású kutatás eredményeit vázolták hétfőn sajtótájékoztató keretében 

Kolozsváron a Bálványos Intézet munkatársai, rámutatva a romániai magyar oktatási 

rendszerben tapasztalható, megállapításuk szerint mélyen gyökerező, a magyarul beszélő roma 
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diákokat sújtó egyenlőtlenségekre. Az Egyenlőbb Erdélyért Mozgalom keretében végzett 

vizsgálat adatfelvételét a Bálványos Intézet és a kolozsvári Nemzeti Kisebbségkutató Intézet 

végezte, az adatokat pedig szociológusokból és politológusokból álló szakember-csapat 

dolgozta fel. A kutatás keretében 885 oktatási helyszín adatait vizsgálták, azaz minden olyan 

erdélyi oktatási helyszín adatait, ahol magyar tannyelvű oktatás folyik. A kutatás központi 

témája a roma jelenlét volt az erdélyi magyar nyelvű oktatásban, illetve a szegregáció 

kérdésköre.  

 

Péter Lajos lett az RMDSZ tanácsosa Déván 
2025. április 7. – Nyugati Jelen 

Péter Lajos lett az RMDSZ helyi tanácsosa Déván, miután Borsai Zoltán lemondott a 

tisztségről. A csernakeresztúri illetőségű Péter Lajos hétfőn tette le az esküt és vette át 

hivatalosan tanácsosi mandátumát, miután a dévai bíróság érvényesítette azt. Péter Lajos nem 

egyedül képviseli az RMDSZ-t a dévai városi tanácsban, Pogocsán Ferdinánd volt 

alpolgármester is mandátumot nyert a tavalyi helyhatósági választáson. A 21 tagú dévai városi 

tanácsban a magyar érdekképviseleten kívül a PSD-nek 7, a PNL-nek 4, az AUR-nak 3, az USR-

nek és a POT-nak 2-2, a jobboldal erejének (FD) pedig egy mandátuma van. 

 

Az őt megfigyelő jármű „leleplezése” miatt tiltották el hivatalától Soós Zoltánt  
2025. április 7. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Soós Zoltán hétfőn este maga jelentette be, hogy az Országos Korrupcióellenes Ügyészség 

(DNA) 60 napra eltiltotta hivatala gyakorlásától. Marosvásárhely második mandátumát töltő 

polgármestere a közösségi oldalán közzétett videóban nehezen érthetőnek nevezte a DNA 

marosvásárhelyi területi részlegének döntését. Az elöljáró – aki ellen tavaly decemberben 

korrupció gyanúja miatt indított eljárást a nyomozó hatóság – szerint a mostani intézkedés 

indoklását a decemberi periratban szereplő bekezdés képezi, miszerint bűncselekményt 

követett el, amikor a rendőrségtől kikérte egy gépkocsinak a rendszámát. A jármű napokon 

keresztül parkolt a polgármester háza közelében, fotókat és videókat készített, ezt a helyzetet 

szerette volna tisztázni hét gyermek édesapjaként. A marosvásárhelyi városháza 

sajtóközleményben tudatja a városlakókkal, hogy „a jelenlegi tevékenységek összehangolását 

és a folyamatban lévő projektek végrehajtását Kovács Mihály Levente alpolgármester veszi át.”  

        
Minden és mindenki a helyére került 
2025. április 7. – felvidek.ma  

A Magyar Szövetség a hétvégén tartotta Országos Tanácsát a kassai megyeházán. Az ott 

meghirdetett, a párt jövőképét felvázoló 13 pontból álló programról, az elfogadott határozatról 

és a pártból kizárt Gyimesi Györgyről is kérdezték Gubík Lászlót, a párt elnökét hétfőn reggel 

a Pátrián. Gubík László azzal foglalta össze a szombati eseményeket, hogy végre „minden a 

helyére került”. Az ülésen összegezték a kongresszus óta eltelt fél évet, elfogadták a párt 

szervezeti, működési szabályzatát, határozatban álltak ki a felvidéki magyar kultúra és 
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intézményei mellett. Az Országos Tanácson meghirdették a lokálpatriotizmus politikai 

programját is, amelynek lényege, hogy a párt olyan, a felvidéki magyarokat érintő kérdésekkel, 

problémákkal foglalkozik, ad rá válaszokat, kínál megoldásokat, amelyekkel a szlovák pártok 

nem foglalkoznak. Gubík a szimbolikus helyszín és időpont kapcsán megjegyezte: „úgy 

gondolom, csattanós válasz 80 év után 13 olyan programpontot megfogalmazni, ami a kollektív 

jövőképünkről szól. 

 

Sajtótájékoztatón adták át a fertőtlenítőszer-adományokat a száj- és körömfájás 

járvány megfékezésére 
2025. április 7. – felvidek.ma, ma7.sk 

A királyfiakarcsai székhelyű VETIS Kft. és az ECOWIAN Kft. jelentős mennyiségű 

fertőtlenítőszert adományozott Nagyszombat megye, valamint a Dunaszerdahelyi járás száj- és 

körömfájással érintett vagy gócpontokhoz közeli településeinek. Az adomány ünnepélyes 

átadására április 7-én, hétfőn délelőtt került sor a VETIS Kft. királyfiakarcsai telephelyén. A 

sajtótájékoztatót Berényi József, Nagyszombat megye alelnöke nyitotta meg. Beszédében 

hangsúlyozta: a két cég megkeresésére azonnal igent mondott, amikor felajánlották 

segítségüket a gazdák és az önkormányzatok számára. Véleménye szerint a mostani összefogás 

példát mutat arra, hogyan lehet hatékonyan és gyorsan reagálni egy régiót érintő 

válsághelyzetben. Elmondása szerint a megye is partnerként tekint minden olyan 

kezdeményezésre, amely a helyi közösségért történik. „Mi, mint megyei önkormányzat azt 

keressük, hogyan tudjuk segíteni az ilyen és ehhez hasonló kezdeményezéseket” – 

hangsúlyozta, majd hozzátette: „az a legjobb, ha nemcsak központi szintről várjuk a segítséget, 

hanem mi magunk is összefogunk helyben.” 

 

Kizárták, de nem tűnik el a színről: Gyimesi a kormánypártok irányába nyitna - 

Interjú 
2025. április 7. – Új Szó  

A Magyar Szövetség etikai bizottsága kizárta a pártból Gyimesi Györgyöt. Állítása szerint nincs 

benne harag, de erősen bírálta a politikai formáció új vezetését. A kormánypártok 

valamelyikében folytathatja, erősítette meg lapunknak. Gyimesi Györggyel beszélgettünk a 

kizárásáról, a terveiről és a politikai jövőjéről. „Nincs bennem harag. A Magyar Szövetség, 

akkor még csak Szövetség listájára önként léptem be. Én voltam az, aki a biztosat feladta a 

bizonytalanért. Én voltam az, aki a pártlista utolsó helyét foglalta el, hogy még véletlenül se 

sértsem meg a több éve politizáló pártársaimat. Én voltam az, aki a saját pénzét áldozta a 

kampányra. Sajnos az én terveim nem váltak be, és amit észrevettem az az, hogy a párt fölött 

megint eluralkodott a »semmitmondás«. Az, amit Forró Krisztiánnak még felróttak, most a 

párt hivatalos álláspontja lett, vagyis hogy ideológiai, geopolitikai kérdésekben nem foglalnak 

állást.” – mondta.  
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Csinálják utána! 
2025. április 7. – ma7.sk  

A királyhelmeci Műszaki Szakok és Mesterségek Szakközépiskola az idén nyolcadik 

alkalommal rendezte meg a térség nívós eseményét, a Bodrogköz fodrászát. A szakmai 

versenyre a határ mindkét oldaláról benevezhettek a fodrász tanulók, hogy tehetségüket 

formába öntve és a zsűrit elkápráztatva összemérhessék kézügyességüket, kreativitásukat és 

fantáziájukat. A három tagú szakmai zsűri elnöke Horváth Norbert maga is az iskola diákja 

volt, 2018-ban végzett. Egy környékbeli fodrászatban kezdett el dolgozni. A próbaidőt követően 

viszont felmondott. Egy falubeli ismerőse a fővárosban dolgozott, és amikor meglátta annak a 

fodrászatnak a kirakatában, amelyikbe járt, hogy munkatársat keresnek, szólt Norbinak. A 

leleszi fiú nem éppen Pozsonyban képzelte el a jövőjét, de amondó volt, nem veszíthet semmit 

azzal, ha elmegy az állásinterjúra. A főnöknőnek a portfólióján kívül megtetszett a helyben 

elvégzett próbamunkája is. Norbert szimpatikusnak találta a fiatal csapatot, ezért szívesen 

csatlakozott hozzájuk. 

   
Nemcsak barátok, hanem stratégiai partnerek 
2025. április 8. – Magyar Szó 

Pontosan látni lehetett, ki tesz a párbeszéd lefolytatásáért, a feszültségek csillapításáért, az 

intézmények működéséért, és ki az, aki csak beszél ezekről. Azt gondolom, hogy a múlt héten 

minden parlamenti lista képviselőjének megvolt a lehetősége arra, hogy elmondja, hogyan látja 

a jelenlegi politikai és társadalmi válságból való kilábalást. A Vajdasági Magyar Szövetség a 

múlt héten közölte: a párbeszéd mellett érvel, a rendszer intézményein belül kell a válságot 

megoldani, az anarchia nem megoldás, ahogy az állam megbuktatása sem – emelte ki dr. 

Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke, aki szerint sokan nem éltek ezzel a lehetőséggel. Rámutatott 

arra, hogy a válságot intézményen belül, Szerbia Alkotmányával összhangban kell megoldani, 

és erre a párbeszéd az egyedüli megoldás. 

 

Korszerűsödik a Petőfi 
2025. április 7. – Magyar Szó 

Hat év alatt (2017-től 2023-ig) különböző pályázatok által összesen 51 millió dináros beruházás 

valósult meg a kúlai Petőfi Brigád Általános Iskolában. Pozsár Csaba, az iskola igazgatója 

elmondta, az oktatási és a környezetvédelmi minisztérium mellett a tartományi oktatási 

titkárságnál is sikeresen pályáztak, így sikerült a korszerű oktatási követelményeknek 

megfelelő feltételeket – fűtést, világítást, felszerelést stb. – biztosítani. A pályázatokkal az idén 

sem állnak le, a projektek kidolgozása folytatódik, hiszen további újításokra van szükség. 
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Msgr. Mirko Štefković nagybecskereki megyéspüspök papi rekollekciót tartott 

Szegeden 
2025. április 7. – Pannon RTV 

Milyen reformra van szüksége az Egyháznak? Msgr. Mirko Štefković nagybecskereki 

megyéspüspök papi rekollekciót tartott Szegeden. Kiss-Rigó László megyéspüspök 

meghívására történt a papi közösségi összejövetel 2025. április 7-én. Msgr. Mirko Štefković 

nagybecskereki megyéspüspök előadásának bevezetőjében egyebek mellett azt mondta: 

"Szeretnék szólni az egyház reformjáról, amelyről a szinodalitásról szóló Szinódus tárgyalt. A 

Szinódus a strukturális reformról beszél, amelynek azt kellene eredményezni, hogy az egyház 

közösségi, részvételi és missziós arcát megerősítse, miközben minden megkeresztelt ember 

meghívást kap arra, hogy aktív részese legyen e közös útnak. A különféle próbálkozások 

ellenére, hogy megértsem, miből állna ez reform, nem sikerült semmi konkrétat felfognom, 

hanem inkább zavarban maradtam. Igaz, ez az én személyes gondom, amelyet őszintén 

megosztok veletek. 

       
Mikita: a magyar közösségek jogainak biztosítása prioritás 
2025. április 7. – Kárpátalja.ma 

A magyar közösség képviselőivel találkozott Viktor Mikita, az Elnöki Hivatal helyettes vezetője 

április 7-én Kárpátalján. A megbeszélésen napirendre kerültek a nemzeti közösség életét érintő 

kérdések, a kisebbségi jogok védelme, valamint az orosz narratívák elleni fellépés is. A 

kisebbség képviselői köszönetet mondtak a hatóságokkal való magas szintű kommunikációért 

és együttműködésért, a biztonsági intézkedésekért, valamint az infrastrukturális 

fejlesztésekért, amelyek a magyarlakta településeken valósulnak meg. Az eseményen szó esett 

Petei Judit Ukrajna Állami Etnopolitikai és Lelkiismereti Szabadság Szolgálatának Tanácsába 

történő kinevezéséről is. – Ez a kinevezés a nemzeti szintű képviselet megerősítését jelenti, ami 

elősegíti a helyi közösségeket érintő döntések hatékony meghozatalát és Ukrajna uniós 

csatlakozásának felgyorsítását – fogalmazott Viktor Mikita. Mikita kiemelte, hogy a helyi 

magyarok hazafiként részt vesznek a megszállók elleni harcokban, menedéket nyújtanak a 

menekülteknek, és humanitárius missziókat teljesítenek. „Ezért a nyelvi, kulturális és vallási 

identitásuk megőrzéséhez és kibontakoztatásához szükséges jogok és lehetőségek biztosítása 

Ukrajna számára kiemelt prioritás. A nemzeti közösségekre vonatkozó jogszabályok fejlesztése 

továbbra is folytatódik”. 

 

Évértékelő közgyűlést tartott a KMKSZ Beregszászi Járási Középszintű Szervezete 
2025. április 7. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség Beregszászi Járási Középszintű Szervezetéhez 

tartozó minden alapszervezetében megtartották az éve közgyűléseket ami után a járási 

szervezet delegáltjai közösen egyezettek Beregszászon a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 
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Főiskolán. Az évértékelő gyűlésen az elmúlt év eseményeinek elemzése mellett, kiemelten 

foglakoztak az idénre tervezett összehangolt programokkal is. 

 

Munkamegbeszélés a Beregdéda‒Beregdaróc tervezett határátkelőről 
2025. április 7. – karpataljalap.net 

Az elmúlt években egyre fontosabbá vált új határátlelők nyitása az ukrán–magyar 

határszakaszon, és amíg a Nagypalád–Nagyhódos nemzetközi határátkelőt a napokban meg is 

nyithatják, addig a Beregdéda–Beregdaróc határátkelőnél még el sem kezdődtek a 

munkálatok. Viszont az egyeztetések zajlanak. Legutóbb a napokban tartottak 

munkamegbeszélést a Nagybégányi kistérségben, ahol a megyei és járási szakemberek 

bevonásával vitatták meg a határátkelő építéséhez szükséges területek megszerzését. A 

Beregdéda–Beregdaróc nemzetközi teher- és személyátkelő a magyarországi M–3-as 

autópályát kötné össze Ukrajnával, amihez Nagybégány területén egy elkerülő út megépítése 

valósulna meg a két ország közötti egyezmény alapján. Első lépésként a határátkelő 

infrastruktúráját kívánják megépíteni, aminek előfeltétele a földterületek átruházása a megyei 

szervek számára. 

 

Új részleggel bővült a nagydobronyi gyermekotthon 
2025. április 7. – Kárpátalja.ma 

Harmincéves lett a Nagydobronyi Irgalmas Samaritánus Református Gyermekotthon, amely 

funkcióit tekintve egyedülálló szociális magánintézmény Kárpátalján. Nem csupán árva, illetve 

családjukból kiemelt lánygyermekek ellátásáról gondoskodik, hanem az alapítók eredeti 

szándékai szerint, továbbra is otthont ad a fogyatékkal élőknek. A tavalyi évtől már nemcsak 

lányokat, hanem fiúgyermekeket is befogadnak. Ennek oka elsősorban az, hogy bezárt a bátyúi, 

állami fenntartású gyermekotthon, ahonnan kényszerűségből fogadták be a kisfiúkat, akiket 

később újabb fiúk követtek. A hely szűke miatt azonban problémáik adódtak, így több, 

korábban más célra használt épületrészeket kezdtek átalakítani szálláshelyekké. Ebben 

nyújtott segítséget a gyermekotthonnak a Direct Aid for Ukraine csapata, akik vállalták, hogy 

egy korábban pékségként üzemeltetett épületet kényelmes otthonná alakítanak át a kisfiúk 

számára. 

 

A matematika tehetségei versenyeztek a Rákóczi-főiskolán: elindult a KMPSZ 

tantárgyi vetélkedők második fordulója 
2025. április 7. – Karpat.in.ua 

Április 5-én, a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség (KMPSZ) tantárgyi vetélkedőinek 

keretében ismét megrendezték a Terebesi Viktor és a Geőcze Zoárd Matematikaverseny 

második fordulóját. A megmérettetésnek a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola 

adott otthont, ahol számos magyar tannyelvű iskola tanulói vettek részt Kárpátalja különböző 

településeiről. A versenyre azok a diákok kaptak meghívást, akik az első fordulóban az 

átlagpontszámot meghaladó eredményt értek el. A megnyitón Fodor Éva, a KMPSZ 

módszertani központjának vezetője köszöntötte a résztvevőket. Orosz Ildikó, a KMPSZ és a 
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https://karpataljalap.net/2025/04/07/munkamegbeszeles-beregdeda-beregdaroc-tervezett-hataratkelorol
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/uj-reszleggel-bovult-a-nagydobronyi-gyermekotthon/
https://life.karpat.in.ua/?p=237958&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=237958&lang=hu
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Rákóczi-főiskola elnöke beszédében felidézte a szövetség megalakulását: 1991-ben, amikor 

megalakult a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség, az első és legfontosabb célként az 

esélyegyenlőséget tűztük ki magunk elé, és létrehoztuk a tantárgyi vetélkedők rendszerét. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 7. – Kossuth Rádió 

 

Lokálpatrióta programot hirdetett a Magyar Szövetség, amely Kassán tartotta országos 

tanácsülését. Szimbolikus időpontban, április 5-én, és abban az épületben, ahol 80 évvel ezelőtt 

kihirdették a kassai kormányprogramot. Ennek végrehajtó rendelkezései, a 13 dekrétum 

vezetett a felvidéki magyarság teljes jogfosztásához. 

 

 „Nő az erő” – ezzel a jelmondattal tartotta a hétvégén, Csíkszeredában Országos 

Önkormányzati Konferenciáját és Küldöttgyűlését a Romániai Magyar Demokrata Szövetség 

Nőszervezete. A kétnapos rendezvény célja a női választott képviselők munkájának segítése, és 

ezzel a nőszervezet erejének és súlyának növelése volt. Biró Rozáliát, az RMDSZ 

Nőszervezetének elnökét tudósítónk, Bíró István kérte mikrofonhoz. 

 

Szatmárnémeti szép példája annak, hogyha a nemzetiségek tudnak együtt gondolkodni, 

cselekedni, akkor az a város és a megye fejlődését jelentheti. A magyar politikusok a most 

következő államelnök választás alkalmával is ebben reménykednek. Az RMDSZ júniusi 

kongresszusán is ezt az összefogást szeretnék látni.  A többi között erről is szó volt az RMDSZ 

Szatmár megyei küldöttgyűlésén. Kereskényi Gábort, Szatmárnémeti polgármesterét és Pataki 

Csabát, Szatmár megye elnökét, az RMDSZ megyei vezetőjét Zsoldos Barnabás kérte mikrofon 

elé.  

 

A temesvári Gerhardinum Római Katolikus Teológiai Líceum pénteken nyílt napot tartott az 

ötödik és kilencedik osztályba készülő diákoknak. Bemutatták az iskola tanulmányi kínálatát 

és az érdeklődők az ott tanulókkal együtt vehettek részt tanórákon, és bepillanthattak az iskola 

életébe. Az oktatási intézmény Temes és Arad megye általános iskoláiból számít a humán 

tantárgyak iránt érdeklődő végzősökre a kilencedik évfolyamba. Ötödik osztályba pedig a 

megye olyan településeiről várják a diákokat, ahol csak elemi tagozat van magyar nyelven. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Tovább bővül a kollégiumi hálózat a Délvidéken. Magyarkanizsán épül diákotthon, amely 

lehetővé teszi egy újabb oktatási központ kialakítását. Mindezt Maja Gojkovics tartományi 

kormányfőnek és Juhász Bálintnak, a tartományi parlament elnökének magyarkanizsai 

látogatásakor jelentették be. 


